
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 138 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 24. november 2006 
 

Spørgsmål 138: 
"Ministeren bedes redegøre for antallet af henvendelser fra læger, instituti-

oner og hospitaler i Danmark og udland, som i det seneste halvandet år har 

vedrørt ventetider på strålebehandling på danske kræftafdelinger, samt 

eventuelt har tilbudt behandling på udenlandske hospitaler." 

 

Svar: 
Jeg kan oplyse, at det er normal praksis, at Indenrigs- og Sundhedsministe-

riet ved henvendelser om bl.a. strålebehandling fra fx borgere eller i forbin-

delse med folketingsspørgsmål modtager en udtalelse fra Sundhedsstyrel-

sen og/eller sygehusejerne til brug for besvarelsen.  

 

Det er imidlertid svært – på grund af den uklare aktørafgrænsning i 

spørgsmålet – at opgøre det præcise antal henvendelser, som har vedrørt 

ventetider til strålebehandling.  

 

Det skal endvidere bemærkes, at en opgørelse af antallet af henvendelser 

vil være forbundet med et betydeligt arbejde, idet det ikke alene ud fra en 

søgning i ministeriets journalsystem er muligt at identificere henvendelser, 

som vedrører strålebehandling. 

  

Henset til ovenstående skal jeg bede udvalget om at præcisere spørgsmå-

let, hvis man ønsker at fastholde det.  
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